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RG - 0002.P.LIII.2023 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  LIII/2023 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 22 czerwca 2023 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2022 rok: 

a) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2022. 
b) Debata nad raportem. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą wotum 
zaufania. 
Punkt 9.  
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok:  

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz z informacją o stanie mienia                  
za 2022 r. 

b) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                     
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

c) Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2022 r.,                              
oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2022 rok. 

d) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto                   
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe Miasto  
nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022. 
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Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
Punkt 12.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       
LIII Sesję Absolutoryjną Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby 
oglądające transmisję obrad na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                  
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia                                
o sesji zgodnie z terminem ustawowym 7 dni przed sesją.  

 Porządek obrad został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                        
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniami imiennymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                       
i wnioski. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół z LII Sesji został 
zamieszczony na stronie Urzędu. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Waldemar Tomaszewski informował iż wraz z panem Wójtem została 
podjęta decyzja, że tylko Przewodniczący zajmie głos, gdyż ostatnia sesja była                          
w ubiegłym tygodniu. W tym okresie wiele się nie wydarzyło, natomiast w dniu 
dzisiejszym odbyło się wspólne posiedzenie komisji na którym zostały omówione 
uchwały i zagadnienia wynikające z dzisiejszego porządku obrad, w tym szczegółowo 
został omówiony przez panią Skarbnik bilans jednostki.   
Ponadto Przewodniczący dodał, że dwa dni temu gro Radnych uczestniczyło w pięknej 
uroczystości tj. odsłonięciu tablicy pamiątkowej na starym ewangelickim cmentarzu                 
w Boguszynku. Pan Tomaszewski dziękował Panu Marianowi Siejakowi za wspaniałą 
inicjatywę, długo o taką tablicę wnioskował, ale w końcu zostało to przez władzę 
wykonawczą zrealizowane.  
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Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 
Ad 7) Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2022 rok: 

a) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2022 
Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że po raz 
kolejny Wójt przedstawia mieszkańcom raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą, który opracowano w związku z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 ze zm.), oraz zgodnie                           
z Uchwałą Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą nr V/32/2019 z dnia 28 lutego 
2019 roku ws. szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie Gminy. 
Dokument ten obejmuje podsumowanie działalności organu wykonawczego                 
w roku poprzednim, w obszarach: ochrony środowiska naturalnego, demografii  
i przedsięwzięć prorodzinnych, oświaty i wychowania, kultury, sportu                            
i rekreacji, bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej, pomocy 
społecznej, ochrony zdrowia, rolnictwa, funkcjonowania gminnych jednostek 
organizacyjnych itp. Ustawodawca nakazał opracować Raport do dnia 31 maja, 
Wójt ten termin zachował, gdyż Raport został opublikowany w Biuletynie 
Informacji Publicznej dnia  28 kwietnia br. Zgłoszenia do wzięcia udziału                           
w debacie poparte listą co najmniej  20 mieszkańców Gminy Nowe Miasto                
nad Wartą, kierowane do Przewodniczącego Rady Gminy Nowe Miasto                      
nad Wartą, przyjmowane były w Biurze Rady (pokój 4; Urząd Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą, ul. Poznańska 14) do dnia 20.06.2023 r., do godz. 12:00.        
Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosiła 15.                                     
W tym terminie nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu w debacie nad raportem. 

b) Debata nad raportem. 
➢ Radna Halina Jankowska wyraziła opinię iż zastanawiającym jest fakt,                

że po raz kolejny mieszkańcy nie biorą udziału w debacie, a niewątpliwie 
tematy zawarte w raporcie są naprawdę ciekawe. Radna dodała,                            
że ma kilka uwag, których w przekonaniu Radnej brakuje, oczywiście                
nie jest to krytyka, a spostrzeżenia. Mianowicie w pozycji remonty 
mieszkań w zasobie komunalnym, zaspokojenie potrzeb mieszkaniowych 
należy do zadań własnych gminy, a w tym zagadnieniu nie podano jakie 
kwoty wydano chociażby na bieżące utrzymanie tego zasobu, a kwoty te 
nie są małe, bo radni cały rok je analizują. Radna dodała, że uważa                             
iż w następnych opracowaniach takie dane powinny się znaleźć.  
Brakuje również zdaniem Radnej informacji o ilości osób zatrudnionych 
na stanowiskach urzędniczych, niekoniecznie z nazwiska, ale byłoby 
ważne, żeby wypisać jakie są działy, jakie zagadnienia są realizowane,        
tak jak zrobiły inne jednostki jak np. Biblioteka, CUW czy Dom Kultury.  
Poza tym Radna dodała, że pod hasłem mienie komunalne nie kryją                   
się tylko budynki komunalne, ale też grunty, świetlice z czego są poważne 
wpływy.  
Brakują również miejscowości gdzie funkcjonują wpisy do działalności 
gospodarczej, wiemy że funkcjonują w Teresie, w Wolicy Nowej,                          
a wymieniono tylko te podstawowe.  
Pani Jankowska na zakończenie dodała, że uważa iż raport powinien być 
bardziej rozszerzony, a uwagi uwzględnione w następnym raporcie.  
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➢ Pan Waldemar Tomaszewski poparł uwagi Radnej Jankowskiej, wyraził 
przy tym nadzieję, że Pani Sekretarz, która jest odpowiedzialna                           
za przygotowanie raportu odnotowuje sobie te spostrzeżenia                                 
i w przyszłorocznym raporcie one się znajdą. Jest to dopiero trzeci raport, 
więc zapewne z biegiem lat będzie on coraz bardziej dopracowany.  

➢ Pani Honorata Nawrocka Sekretarz odniosła się do wypowiedzi 
przedmówców informując, iż działalność gminy jest bardzo szeroka                     
i można by opisywać bardzo wiele, a sam raport pozwala na dużą 
dowolność. Raport zmienia się co roku, Urząd pracuje nad nim 
udoskonalając go, starając się aby co roku był lepszy, tym bardziej pani 
Sekretarz dziękowała za uwagi pani Radnej.  

➢ Radny Juliusz Twardowski dodał, że z raportu na wykresie bardzo dobrze 
widać jak pieniądze inwestuje się w edukację, wiele środków na edukacje 
przeznaczamy, bo w odniesieniu do subwencji zewnętrznej, ten słupek      
po stronie gminy coraz bardziej się wydłuża, dopłacamy do edukacji 
coraz więcej, bo coraz bardziej się ona rozwija, natomiast proporcje coraz 
bardziej się zmieniają, między subwencją, która do nas przychodzi,                               
a tym ile my jeszcze dokładamy. Należy dodać, że szkoły mamy coraz 
lepiej wyposażone, coraz lepiej się tam pracuje, dzięki raportowi widać               
to gołym okiem ile wysiłku jest tam włożone.   

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
wotum zaufania. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady i dodał, że uchwałę o udzieleniu 
wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum 
zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum 
zaufania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIII/358/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
22 czerwca 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Ad 9) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok:  

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 
2022 r. 
Głos w tym punkcie zabrał pan Przewodniczący Waldemar Tomaszewski, który 
informował, że sprawozdanie należy przedłożyć do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej do 31 marca wraz z informacją o stanie mienia. Nasz organ 
zachował ten termin i przedłożył Radnym sprawozdanie przed 31 marca. 
Sprawozdanie otrzymała również Regionalna Izba Obrachunkowa, która miała 
30 dni na wydanie opinii, taka opinia została wydana również zgodnie                                 
z terminem. Natomiast jeżeli chodzi o bilans jednostki to termin obligatoryjny                  
to 31 maja i również ten termin został zachowany i do 31 maja bilans został 
przedłożony Radzie oraz Izbie.   
W ciągu roku spotykała się również Komisja Rewizyjna, która przeprowadzała 
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kontrolę w jednostkach, natomiast do dnia 15 czerwca miała obowiązek                       
do przedstawienia wniosku ws. udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium. 
Komisja Rewizyjna zachowała ten termin i w dniu 5 czerwca taki wniosek został 
wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która w przeciągu 
kilku dni wydała opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej.    
Ostatni punkt procedury absolutoryjnej to taki, że Rada Gminy, czyli organ 
stanowiący do 30 czerwca rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe                   
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą                  
wraz z informacją o stanie mienia- co właśnie dzisiaj jest czynione.  
Sprawozdanie finansowe zostało szeroko opisane, oraz informacja o stanie 
mienia, państwo Radni otrzymali te materiały, mieszkańcy również mogli                        
się z nimi zapoznać gdyż wszystko jest zamieszczone na stronie internetowej 
Urzędu.   
Plan dochodów kształtował się na poziomie 44 972 726, 57 zł. Budżet zmieniany 
był 22 razy, 12 razy Rada i 10 razy pan Wójt swoimi zarządzeniami. Na koniec 
roku 2022 w wyniku tych zmian plan dochodów wynosił 61 498 160, 21 zł.                       
Jest to powiększenie planu o 35%. Na tym samym poziomie wzrosły również 
wydatki, które planowane były na poziomie 52 045 039, 01 zł po dokonanych 
zmianach zrosły do 68 162 449, 64 zł czy też proporcjonalnie o ponad 30%.  
Wykonanie dochodów na dzień 31 grudnia wyniosła 58 210 544, 34 zł czyli 
realizacja to prawie 95%. Natomiast wydatki zostały wykonane w kwocie 
61 287 392, 70 zł czyli wykonanie 90%. Wynik za rok ubiegły to – 3 076 846, 36 zł. 
Całe sprawozdanie jest przedstawione i opisowo i w formie słupków, obrazując 
ostatnie trzy lata.     

• Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

b) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 
Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar Tomaszewski, 
który odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok wraz z informacją                       
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami                                    
SO-11/0954/273/2023 z dnia 4 maja 2023 roku. 

• Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

c) Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2022 
r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok. 
Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, który odczytał opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2022 r., oraz wniosek o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu  za 2022 rok. 

• Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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d) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar Tomaszewski, 
który odczytał uchwałę nr SO-11/0955/219/2023 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 czerwca 2023 r. w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowe Miasto              
nad Wartą w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

• Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

e) Dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto               
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

➢ Radny Juliusz Twardowski informował, że zapewne każdy pamięta, iż uchwały 
podejmowane były na bieżąco, z sesji na sesję, jak tylko ktoś miał jakieś 
wątpliwości to pani Skarbnik szczegółowo wszystko wyjaśniła. Wszystkie 
decyzje zmieniające budżet były decyzjami wspólnymi, jeżeli pojawiały                      
się sprzeczne zdania to były one omawiane na komisjach. Radny dodał, że jest             
to w jego przekonaniu najbardziej płynny budżet z jakim dotychczas Rada miała 
do czynienia. Tak jak wspomniał pan Przewodniczący, od założeń                                  
do faktycznego wykonania było 30-35% wzrostu.  
Radny dodał, że do budżetu gminy podchodzi jak do swojego domowego, każdy 
zapewne się zgodzi że ten rok na każdego wpływał, że czasem dochody 
wzrastały o 10%, a wydatki o 50%, gdzieś zawsze trzeba było albo zaoszczędzić, 
albo z czegoś zrezygnować.  
Radny wyraził zadowolenie, że Rada nie musiała rezygnować z żadnych 
inwestycji, które zostały rozpoczęte, to świadczy tylko o dobrej kondycji gminy                  
i na to Radny zwraca szczególną uwagę, że nadal w gminie wszystko się toczy 
pomimo trudności. Jak będzie wyglądał następny rok nie wiadomo, jedno jest 
pewne ten rok był zaskoczeniem dla wszystkich, nie tylko dla samorządów,              
ale dla każdego z osobna.  
Każdy miał dostęp do uchwał, również mieszkańcy, którzy na bieżąco mogli 
śledzić decyzje Rady, zawsze można mieć zastrzeżenia, można mieć jakiś 
niedosyt, ale z tego budżetu można być zadowolonym.    

➢ Radna Zofia Kędziora poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu   
to nic innego jak praca zeszłoroczna Rady, jak wszyscy słyszeli kiedy 
Przewodniczący odczytał opinię Komisji Rewizyjnej, Uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, kiedy tylko była taka potrzeba budżet był modyfikowany. 
Radna dodała, że z takimi opiniami jak Regionalna Izba Obrachunkowa                       
i Komisja Rewizyjna nie ma co dyskutować, są to główne organy, które znajdują 
błędy, a jak państwo słyszeli nie było żadnych błędów. Radna informowała,             
że jest zaskoczona opinią Izby, że w tym roku nie znaleziono żadnego błędu,                 
bo jak pamiętamy co roku jakieś zastrzeżenia się znajdywały.   

➢ Pan Przewodniczący poinformował, że przedmówca mówił o zadaniach 
inwestycyjnych, Przewodniczący tych zadań doliczył się 26 jakie były planowane 
na rok 2022. Zrealizowano tylko 3 zadania w 100%. Kolejnych 8 zrealizowano 
powyżej 50%, natomiast prawie 3 zadania w ogóle nie zrealizowano.  
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➢ Pan Aleksander Podemski Wójt Gminy dodał, że jak spojrzymy w te zadania                
to rzeczywiście jest ich bardzo dużo, niektóre były zrealizowane                                    
w symbolicznym zakresie, wykonanie dokumentacji to już była realizacja tego 
zadania. Z reguły w większości są to zadania, które są realizowane w cyklu 
wieloletnim i rzeczywiście tych zadania które zostały od początku do końca 
zrealizowane było niewiele. Inne są w fazie daleko zaawansowane inne mniej,               
w międzyczasie nastąpiły pewne zmiany, ale też oczekiwania na pieniądze 
zewnętrzne, bo nie wiemy czy za kilka dni nie będzie ogłoszony jakiś program              
z którego można by skorzystać.  
Sytuacja z rozbudową urzędu to sytuacja gdzie nastąpiły dwie okoliczności, 
które spowodowały spowolnienie tych działań i trzeba było wykonać pewne 
prace i dopiero w tej chwili te roboty ruszyły pełną parą.  
Zadania z gospodarki wodno-ściekowej- mówimy o Wolicy Nowej, Klęce, 
pewna koncepcja uległa zmianie, po rozmowach z firmą w Klęce, te działania 
zostały nieco zmienione i w dalszej perspektywie to rozwiązanie będzie lepsze. 
Jednak to wszystko wymagało czasu, negocjacji i nie są to sprawy, które                        
się załatwia z dnia na dzień.  
Wójt zgodził się z Przewodniczącym, że te działania mogły mieć szybsze tempo, 
ale nie zawsze to się udaje.   
 

Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Nowe Miasto  nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady i dodał, że uchwałę o udzieleniu 
wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIII/359/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
22 czerwca 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady i dodał, że uchwałę o udzieleniu 
wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIII/360/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
22 czerwca 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Przewodniczący dodał, że tak jak Radna Kędziora powiedziała realizacja budżetu                    
to praca wszystkich, dlatego też należy również podziękować pani Sekretarz oraz panu 
Zastępcy bo to również przy ich udziale i pracy ten budżet był realizowany.  
Przewodniczący wyraził nadzieję, że i tegoroczny budżet będzie tak dobrze wykonany 
z takimi założeniami jak poprzedni, albo może i lepszymi.  
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Ad 12) Interpelacje Radnych. 
Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                                         

z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 13) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radna Powiatowa pani Agnieszka Król w imieniu Zarządu Powiatu złożyła 
serdeczne gratulacje dla Wójta za otrzymane absolutorium.  
Przy tej okazji wspomniała, że Wojewoda ogłosił rozdanie na remont dróg 
gminnych i powiatowych, te wnioski można składać od 19 czerwca do 20 lipca, 
Radna pytała czy nasza gmina przygotowuje wniosek dotyczący jakiegoś 
odcinka dróg do tego programu.  

Wójt informował, że rzeczywiście jest ogłoszony nabór, udział gminy jest 
50%, powiat średzki uchodzi za bogaty i dofinansowanie jest w wysokości 50%, 
jeżeli taki wniosek będzie składany to mamy dokumentację odnośnie drogi                     
w Chociczy ul. Leśna 

➢ Radny Leszek Zacharyasz pytał czy wzięto pod uwagę ul. Cmentarną.  
Wójt informował, że na ul. Cmentarnej są problemy własnościowe, jeżeli 
chodzi o aspekt własnościowy to jest tam do końca nieuregulowane.                
Był plan remontu tej drogi w części, ale jak każdy wie w ramach tych 
wszystkich konieczności zabezpieczenia środków na inne zadania                      
to zadanie nie zostało podjęte.  

➢ Pani Violetta Rajczyk pytała czy można rozwiązać problem z wodą,                            
dla wszystkich sołectw które korzystają z hydroforni z Chwalęcina.                                    
Jest to problem od lat i sołtysi muszą walczyć z mieszkańcami. Z tego                             
co wiadomo woda jest tylko może należy zmodernizować hydrofornię,                           
żeby ta woda płynnie była przekazywana do poszczególnych mieszkańców.  

Wójt informował, że nie do końca jest tak, że tej wody jest wystarczająco                 
i w tym jest problem. Hydrofornia w momencie największych rozbiorów 
pracuje na maksymalnych wydajnościach, jest tam rezerwa 300 m3                        
w zbiornikach i w tej chwili w okresie większych upałów wiosennych 
gdzie zbiega się to z dużymi potrzebami niekoniecznie gospodarskimi czy 
socjalnymi, ale również podlewaniem ogrodów, napełnianiem basenów. 
Opady były niewielkie, na jednej ze studni zamontowano pompę                       
o wyższej wydajności i wprowadzono moment obniżonego ciśnienia czy 
odbudowy rezerwy w stałych godzinach, że ludzie o tym wiedzą. 
Wyjściem z sytuacji będzie to co zostało już podjęte, bo przetarg jest już 
rozstrzygnięty, a firma przygotowuje końcową dokumentację, to jest 
przetarg na wykonanie tej hydroforni. Mówimy o hydroforni                                
w Boguszynie, która pozwoli nam odłączyć część miejscowości 
Boguszynek, Chromiec, Kruczyn tam gdzie mamy duże rozbiory wody 
jeżeli chodzi o gospodarstwa, fermy i wtedy ta część gminy zostanie 
zabezpieczona- Chwalęcin w stronę Wolicy Pustej. Nie można też 
zmniejszać ciśnienie tak bardzo bo wtedy w Chwalęcinie woda będzie,   
ale do Wolicy Pustej nie dotrze ona przez całą dobę.  

➢ Radna Małgorzata Siejak dziękowała wszystkim którzy się zaangażowali                      
w projekt i realizację odsłonięcia tablicy pamiątkowej w Boguszynku.  
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➢ Przewodniczący dodał, że tak jak już Wójt mówił, sytuacja z wodą                                
w Chwalęcinie nigdy nie była dobra, w tym roku susza jest już od maja,                       
na budowę mamy pozyskane środki rządowe, dlatego gro środków na budowę 
hydroforni będzie zewnętrznych. Tak jak w przypadku rozbudowy szkół,                  
na które też pozyskane były środki zewnętrzne tak i w tym przypadku te środki 
to duży zastrzyk. Nawał tych prac jest bardzo duży, dlatego te inwestycje idą 
wolniej, dlatego czasami odbywa się to kosztem innych zadań, czy nawet w tym 
przypadku kosztem realizacji w Wolicy Nowej będzie realizowane zadanie                 
w Boguszynie, gdyż w Wolicy Nowej było szybko realizowane z uwagi na firmę 
Phytopharm, która to chciała zerwać umowę z gminą na dostarczanie wody               
dla mieszkańców Aleksandrowa i Klęki. Udało się odłożyć to zadanie z Wolicy 
w czasie i będzie realizowany Boguszyn.    
 

Ad 14) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1700 Przewodniczący zamknął LIII Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                     /-/Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
Zał. 1.  Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
Zał. 2.  Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii                               

o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok wraz  z informacją                   
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami SO-11/0954/273/2023 z dnia 4 maja 2023 roku. 

Zał. 3.  Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2022 r., oraz wniosek  o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu  za 2022 rok. 

Zał. 4.  Uchwała nr SO-11/0955/219/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                         
7 czerwca 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                   
w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

 


